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Drodzy Mieszkańcy
Gminy Kamieniec Ząbkowicki
Zapraszamy do lektury 
świątecznego   wyda-
nia Wiadomości Kamie-
nieckich.
O tym, że Kamieniec 
Ząbkowicki w ostatnich 
czterech latach otrzymał 
ponad 70 milionów zło-
tych rządowego wspar-
cia przeczytamy w tytu-
łowym artykule. 
Zakończyły się też najważ-
niejsze prace w trzecim 
etapie budowy kompleksu 
sportowo-rekreacyjnego 
„Kamienieckie Doły”.

Podsumowano sezon tu-
rystyczny 2023 w gminie 
Kamieniec Ząbkowicki.
Zespół Pałacowo - Par-
kowy tradycyjnie kończy 
go z kolejnym rekordem. 
Mimo kryzysu, tak dużej 
ilości turystów jeszcze tu 
nie było. Więcej na ten te-
mat przeczytamy na stro-
nie 4.   Gmina uzyskała 
z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg duże dofi-
nansowanie na komplek-
sowe prace remontowe na 
terenie gminy. 
Barokowe ogrody opata 
powoli nabierają osta-
tecznego kształtu. Teraz 
postępują prace pielęgna-
cyjne, uzupełnienia na-
sadzeń oraz instalowanie 
plansz informacyjnych. 
Również przy budowie 
Gminnego Centrum Pielę-
gnacyjno - Opiekuńczego 
w Doboszowicach  wszyst-
ko idzie zgodnie z planem.
W Pałacu stanęła repli-
ka Kolumny Zwycięstwa. 
Oryginał został zniszczony 
po II wojnie światowej. Od-
słonięcie monumentu na-
stąpiło 8 maja 1872 roku i 
tę właśnie datę uznaje się 
za czas ukończenia budo-

wy Pałacu. Na swoje hi-
storyczne miejsce wrócił 
posąg Herkulesa, figura 
lwa herbów dynastii Orań-
skiej i Hohenzolernów z 
medalionami oraz najbar-
dziej znaczący element, 
czyli zwieńczenie Korony 
Królewskiej. Oryginalne 
dzieła sztuki zniszczono w 
latach 50. ubiegłego wie-
ku. 490 tysięcy złotych 
pozyskała gmina Kamie-
niec Ząbkowicki z Rządo-
wego Programu Odbudowy 
Zabytków na rewitalizację 
mauzoleum rodziny von 
der Rocke - Volmerstein 
w Mrokocinie.

W gminie świętowano 
również z okazji uroczy-
stości dożynkowych,  a 
sprawach oświatowych 
od nowego roku szkol-
nego 55. siedmiolat-
ków rozpoczęło naukę 
w trzech pierwszych kla-
sach szkół podstawo-
wych w gminie. 
Życząc Państwu zdro-
wych i pogodnych Świąt  
i dobrego 2024 roku za-
chęcam do lektury na-
szych Wiadomości Ka-
mienieckich. 
 Z poważaniem 
 Marcin Czerniec
 Burmistrz  
 Kamieńca 
 Ząbkowickiego
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KAMIENIEC ZĄBKOWICKI
NIGDY WCZEŚNIEJ
NIE OTRZYMAŁ
TAKIEGO WSPARCIA
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Kamieniec Ząbkowicki w ostatnich czterech latach otrzy-
mał ponad 70 milionów złotych rządowego wsparcia. Gmi-
na otrzymała blisko 10 tysięcy złotych dotacji w przelicze-
niu na jednego mieszkańca. Kamieniec Ząbkowicki nigdy 
wcześniej nie otrzymał takich pieniędzy.

Mieszkańcom Gminy
Kamieniec Ząbkowicki

Marcin Czerniec
Burmistrz Miasta Kamieniec Ząbkowicki

Radni Rady Miejskiej Gminy Kamieniec Ząbkowicki
Pracownicy Urzędu Miasta Kamieniec Ząbkowicki

Bernadeta Chodasewicz
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kamieniec Ząbkowicki

Zdrowych i pogodnych Świąt Bożego Narodzenia.
Życzymy, aby był to czas szczęśliwy

w osobiste doznania, by spełniły się Państwa zamierzenia i dążenia.
Aby przy

2024 .

świątecznym stole
nie zabrakło światła i ciepła rodzinnej atmosfery,

a Nowy Rok niósł ze sobą szczęście i pomyślność

Życzą

Figury wróciły na

pierwotne miejsca
Więcej na str. 5
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ROZMOWY

- Niewątpliwie w przypadku 
gminy Kamieniec Ząbko-
wicki współpraca ze stroną 
rządową jest bardzo dobra, 
co przekłada się na konkret-
ne środki finansowe, które 
udało nam się pozyskać. 
Duża część z nich już zo-
stała „wbudowana” w prze-
strzeń kamienieckiej gminy. 
Przykładem jest nowa sieć 
kanalizacyjna w obrębie dol-
nej części Kamieńca Ząbko-
wickiego, której wcześniej 
nam brakowało, na którą 
otrzymaliśmy 12 milionów 
złotych. Kolejne dwa miliony 
złotych zostało wydatkowa-
ne na wykonanie dokumen-
tacji budowy kanalizacji w 
pozostałym obszarze gminy 
dla wszystkich sołectw, któ-
re nie są wpięte do sieci. Tu 
trzeba zauważyć, że ostat-
nie rozstrzygnięcie tematu 
budowy zbiornika Kamie-
niec determinuje koniecz-
ność budowy sieci kana-
lizacyjnej na terenie całej 
gminy a także instalacji sie-
ci wodno - kanalizacyjnej 
w obszarze Zespołu Pała-
cowo - Parkowego - wy-
jaśnia burmistrz Marcin 
Czerniec. 

- Kolejne nasze projekty, 
które zostały objęte wspar-
ciem, to pozyskane 15 mi-
lionów złotych na budowę 
farmy fotowoltaicznej, 10 
milionów złotych na odbu-
dowę tarasów pałacowych, 
5 milionów złotych na re-
mont oficyny północnej 
pałacu, 2 miliony złotych 
środki ministerstwa kultury 
na wymianę dwóch połaci 
dachu, 5 milionów złotych 
na przebudowę budynku w 
Doboszowicach na potrze-
by ośrodka opiekuńczo - re-
habilitacyjnego oraz budo-
wę świetlicy Ożarach, pół 
miliona złotych na remont 
budynku na Placu Kościel-

Kamieniec Ząbkowicki 
nigdy wcześniej nie 
otrzymał takiego wsparcia
Kamieniec Ząbkowicki w ostatnich czterech latach otrzy-
mał ponad 70 milionów złotych rządowego wsparcia. Gmina 
otrzymała blisko 10 tysięcy złotych dotacji w przeliczeniu na 
jednego mieszkańca. Kamieniec Ząbkowicki nigdy wcześniej 
nie otrzymał takich pieniędzy.

nym, 1,2 miliona złotych na 
rewitalizację mauzoleum 
w Mrokocinie, 2 miliony 
złotych na place zabaw, 2 
miliony złotych na remont 
domu pogrzebowego na 
cmentarzu komunalnym 
oraz zagospodarowanie 
przestrzeni wokół cmenta-
rza, 5 milionów złotych na 
duże zadanie związane z 
zabezpieczeniem osuwiska 
w Byczeniu.  Wcześniej 
otrzymaliśmy 250 tysięcy 
złotych na wykonanie do-
kumentacji dla tego zada-
nia. Otrzymaliśmy też środ-
ki na przebudowę dróg, w 
ramach których wyremon-
towane zostały ulice XXX 
lecia, droga na styku ulicy 
Kolejowej i Nauczycielskiej. 
Ponad 8 milionów złotych 
przyznano nam na budowę 
dróg, a w tym bardzo po-
trzebną przebudowę ulicy 
Ogrodowej, około 2 milio-
nów złotych na termomo-
dernizację hali sportowej, 
Ale pieniądze, które po-
zyskaliśmy w ostatnich 
latach to nie tylko środ-
ki rządowe z progra-
mów Polskiego Ładu. W 
ostatnich czterech latach 
otrzymaliśmy również 
ponad 6 milionów zł z 
programu polsko - cze-
skiego na remont oficyny 
południowej  Pałacu. Ko-
lejne 15 milionów złotych 
na rewitalizację pałacu po-
zyskaliśmy w ramach fun-
duszy norweskich. Z kolei 
ze środków covidowych 
otrzymaliśmy środki w 
wysokości miliona zło-
tych na odtworzenie ba-
rokowych ogrodów opa-
ta. 
I wreszcie mamy trzy dota-
cje, które  otrzymaliśmy na 
budowę kompleksu sporto-
wo - rekreacyjnego Kamie-
nieckie Doły.  Łącznie wy-
niosły one około 5 milionów 

złotych. Z banku BGK przy-
znano nam również środki 
w wysokości 85% wartości 
budowy wielorodzinnego 
budynku komunalnego. Je-
steśmy już na finiszu prac.
Podsumowując mogę 
stwierdzić, że łącznie bę-
dzie tych pozyskanych pie-
niędzy zdecydowanie wię-
cej niż 70 milionów złotych. 

W ostatnim rankingu pi-
sma Samorządu Teryto-
rialnego „Wspólnota” 
Kamieniec Ząbkowic-
ki zajmuje 14 miejsce 
wśród 630 polskich miast 
pod względem ilości pie-
niędzy wydanych na in-
westycje przypadających 
na jednego mieszkańca.
W ostatnich latach skala 
pozyskanych środków jest 
bez porównania większa do 
jakiegokolwiek wcześniej-
szego okresu i muszę po-
wiedzieć, że pod tym wzglę-
dem współpracę ze stroną 
rządową uważam za bardzo 
udaną. Chcę podkreślić, że 
zawsze sięgaliśmy po fundu-
sze zewnętrzne z takim sa-
mym zaangażowaniem, ale 
nie zawsze ich pozyskanie 
było możliwe. Czasami po 
prostu rozstrzygnięcia nabo-
rów nie były pozytywne dla 
naszej gminy - podkreśla 
burmistrz. 
Poza tym dzięki tej dobrej 
współpracy udało się uzy-
skać coś, co ma dużo więk-
sze znaczenie dla samorzą-
du gminnego. Jest to duże 
zadanie przebudowy drogi 
wojewódzkiej. Ogromna in-
westycja o wartości ponad 
100 milionów złotych jest 
obecnie w fazie przygotowy-
wania dokumentacji i wkrót-
ce rozpoczną się prace. Jest 
to ważna arteria komunika-
cyjna dla naszych mieszkań-
ców. 

Dzięki środkom otrzyma-
nym z ministerstwa kultu-
ry wkrótce rozpoczną się 
prace przy odtworzeniu 
posadzki na tarasie Pałacu 
w Kamieńcu Ząbkowickim. 
Dofinansowanie wynosi 590 
tysięcy złotych. Posadzka 
zostanie wykonana z łupka 
przypominającego kolorem 
ściany Pałacu. 
Gmina podpisała już umowę 
z wykonawcą prac. Po prze-
targu ostateczna wartość 
prac wynosić będzie niewie-
le ponad 600 tysięcy złotych. 
 
- Kolejnym ważnym tema-
tem dla nas i dla naszych 
mieszkańców jest zatwier-
dzona już modernizacja 
dworca kolejowego w Ka-
mieńcu Ząbkowickim. Mó-
wię o tym nie bez powodu, 
gdyż jest to „okno na świat” 
wpływające na wizerunek 
Kamieńca. Wcześniej przez 
wiele lat wnioskowaliśmy, pi-
saliśmy, prosiliśmy, niestety 
bez echa. Nie było żadnych 
działań. Teraz znalazły się 
pieniądze i prace mają ru-
szyć za kilka miesięcy. 
Oficjalnie ogłoszono listę 
150 obiektów, które zosta-
ną zrewitalizowane w la-
tach 2024 - 2030. Wartość 
inwestycji będzie wynosić 
kilkadziesiąt milionów zło-
tych.
- Nasze kilkuletnie zabiegi 
w sprawie remontu dworca 
zakończyły się sukcesem 
- mówi burmistrz Marcin 
Czerniec - będziemy oczy-
wiście nadal monitorować 
prace, by były one prowa-
dzone bez zbędnej zwłoki. 
Najważniejsze jest jednak 
to, że zła wizytówka zde-
wastowanego budynku w 
ciągu najbliższych kilku lat 

ulegnie zasadniczej zmia-
nie.
Bo należy się spodziewać, 
że rewitalizacja budyn-
ku może trochę potrwać. 
Przykładowo remont 
dworca w Kłodzku, który 
wielkościowo jest porów-
nywalny z Kamieńcem, 
trwał około 3 lat.
- Gmina Kamieniec Ząb-
kowicki będzie partne-
rem w zagospodarowaniu 
dworca. Po zakończeniu 
rewitalizacji stworzymy 
tam stałą wystawę doty-
czącą historii kolejnictwa 
w Kamieńcu - informuje 
burmistrz - w pomieszcze-
niach dawnej poczekal-
ni będzie się znajdowało 
kino pięciominutowe dla 
podróżnych, którzy będą 
chcieli dowiedzieć się cze-
goś więcej na temat walo-
rów turystycznych ziemi 
kamienieckiej. Wydaje mi 
się również, że będzie to 
dobra przestrzeń dla pod-
miotów z branży gastrono-
micznej i innych rodzajów 
działalności. 

I wreszcie najważniej-
szym osiągnięciem, które 
zwieńcza nasze wielolet-
nie starania jest budowa 
zbiornika retencyjnego 
Kamieniec wraz z elek-
trownią wodną. Zadanie 
zostało zatwierdzone  
ustawą, a na realizację 
przedsięwzięcia prze-
widziano 1 miliard 200 
milionów złotych. Mamy 
potwierdzenie, że spółka 
Wody Polskie przygotowuje 
się do ogłoszenia przetargu 
na przełomie przyszłego  
roku. Ma to dla nas olbrzy-
mie znaczenie z perspek-
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DOBRE WIEŚCI
tywy ochrony przeciwpo-
wodziowej i nie oszukujmy 
się, tak duży plac budowy 
to również są miejsca pracy 
i perspektywa dla terenów 
wokół zbiornika. W tym 
również dodatkowe docho-
dy podatkowe z elektrowni 
wodnej. 
 
Czyli w najbliższych la-
tach Kamieniec czekają 
ogromne zmiany.
- Uważam, że osiągnęliśmy 
bardzo dużo, ale na tym 
nie spoczniemy. Mamy już 
przygotowane priorytety na 
przyszłość, które chcemy 
realizować. Na tą chwilę 
jesteśmy na etapie „prze-
rabiania” pieniędzy, które 
zostały nam przydzielone 
i myślę, że środki, które 
pozyskaliśmy, będą służy-
ły naszym mieszkańcom 
jeszcze przez długie lata - 
mówi Marcin Czerniec. 

Kamieniec jest też jedy-
ną gminą, która zainwe-
stowała w budownictwo 
komunalne i buduje nowe 
mieszkania.
- 12 mieszkań, których już 
zostało wybudowanych, 
uważam za duży sukces, 
gdyż jak wiemy sąsiednie 
samorządy nie kwapią się 
do budowy nowych miesz-
kań komunalnych. Jeste-
śmy, podkreślam to, jedyną 
gminą, która w ostatnich 
kilkunastu latach wybudo-
wała typowy budynek ko-
munalny, bo TBS - u nie 
można zaliczyć do tego 
typu budownictwa. Termin  
oddania mieszkań dla loka-
torów to kwiecień przyszłe-
go roku, ale warto uzbroić 
się w cierpliwość. Budynek 
na pewno nie zaspokoi w 
pełni potrzeb, ale w najbliż-
szym czasie mam nadzieję 
uzyskać dofinansowanie 
do kolejnych dwóch budyn-
ków i będę zabiegało o ich 
realizację. 

Wspomniał Pan o farmie 
fotowoltaicznej, która 
już powstaje. Jest to no-
watorskie rozwiązanie 
nie tylko w skali woje-
wództwa, czy powiatu, 
ale całego kraju.
Nowatorskie i ważne z 
punktu widzenia proble-
mów energetycznych, z 
którymi dzisiaj zmaga się 
każdy samorząd. Budowa 
instalacji fotowoltaicznej da 
nam możliwość samowy-
starczalności energetycz-
nej ale też pewnego bez-
pieczeństwa w kontekście 
pozyskiwania dodatkowych 
przychodów z produkcji 
i sprzedaży energii elek-
trycznej. Bardzo ważną 
kwestią jest dla nas zwięk-
szenie możliwości uzy-
skiwania przychodów do 
budżetu gminy, by móc re-
alizować inne programy, w 
tym programy społeczne. 
A w pobliżu będziemy 
przygotować teren pod 
strefę aktywności gospo-
darczej. Na pewno budo-
wa farmy fotowoltaicznej 
spowoduje, że w tym rejo-
nie Kamieńca będą się lo-
kalizowały kolejne przed-
sięwzięcia. Są zresztą już 
firmy zainteresowane po-
dobnymi przedsięwzięcia-
mi. Mamy zamiar ubiegać 
się o środki na uzbrojenie 
całego terenu i będziemy 
kontynuować temat. 
W kamienieckim urzę-

dzie trwają prace nad 
przygotowaniem doku-
mentacji na budowę ka-
nalizacji we wszystkich 
sołectwach gminy. 
- Mamy zamiar skorzystać 
z dużych środków pomo-
cowych, które są przewi-
dywane na uporządko-
wanie gospodarki wodno 
- ściekowej. Musimy być 
przygotowani do pozyska-
nia kolejnych dużych środ-
ków zewnętrznych - infor-
muje burmistrz.

Jak na dzisiaj wygląda 
sprawa budowy obwod-
nicy Kamieńca?
- Wyszliśmy na przeciw 
samorządowi wojewódz-
twa z przygotowaniem 
dokumentacji budowy ob-
wodnicy o długości 3,6 km. 
Budowa drogi ma koszto-
wać około 30 milionów zło-
tych. Obecnie jesteśmy na 
etapie poszukiwania moż-
liwości finansowania. Przy 
okazji muszę powiedzieć, 
że spełni się nasz postu-
lat, który przez wiele lat był 
trudny do przepchnięcia. 
Na naszym największym 
skrzyżowaniu na styku ulic 
Kolejowej i Ząbkowickiej po-
wstanie rondo. 
Muszę powiedzieć, że bar-
dzo szybko zmieniamy się 
i idziemy w dobrym kie-
runku - podsumowuje szef 
kamienieckiej gminy. 

Zakończyły się najważniejsze prace w trzecim etapie bu-
dowy kompleksu sportowo-rekreacyjnego „Kamienieckie 
Doły”.
Wybudowane są dwa budynki szatniowo-sanitarne zlo-
kalizowane przy dolnym i górnym boisku sportowym oraz 
obiekt sanitariatów z dostępnością dla osób z niepełno-
sprawnościami i z zapleczem magazynowym. Jest także 
wewnętrzna instalacja wodociągowa w obrębie obiektu.
- Za nami wiele cierpliwości i jeszcze więcej pracy i 
starań, by kompleks sportowo-rekreacyjny mógł słu-
żyć mieszkańcom i gościom. Jesteśmy już o krok od 
tego, by miejsce to stało się przestrzenią aktywno-
ści i spotkań, ale także sportową wizytówką gminy 
Kamieniec Ząbkowicki - podkreśla burmistrz Marcin 
Czerniec. 

By kompleks sportowo
-rekreacyjny mógł 
służyć mieszkańcom i gościom

Podsumowano sezon turystyczny 2023 w gminie Ka-
mieniec Ząbkowicki. Burmistrz Marcin Czerniec spotkał 
się w Gminnym Centrum Kultury z zacnym gronem prze-
wodników i pasjonatów turystyki, którzy na co dzień swoją 
pracą, pomysłami i zaangażowaniem walnie przyczyniają 
się do promocji skarbów architektury i przyrody, które są 
walorami gminy Kamieniec Ząbkowicki.
- Rozmawialiśmy nie tylko o tym, co się udało w mija-
jącym okresie, ale także o planach na kolejny etap, jaki 
wyznacza kalendarz życia turystycznego. W zasadzie 
sezon dla pasjonatów historii, zabytków czy krajobra-
zów trwa cały rok, więc nasza wspólna aktywność nie 
ustaje - podkreślił Marcin Czerniec 

Sezon trwa cały rok 
KULTURA

Kończymy kolejny etap budowy farmy fotowoltaicznej. Na tą inwestycję gmina po-
zyskała 15 mln zł złotych ze środków zewnętrznych. Wkład własny gminy ma wy-
nosić około 2 milionów złotych. Łączna wartość inwestycji ma wynieść niewiele 

ponad 17 milionów złotych.
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55 siedmiolatków rozpoczęło naukę w trzech pierw-
szych klasach szkół podstawowych w gminie Kamie-
niec Ząbkowicki. W październiku odbyło się uroczyste 
pasowanie uczniów.
- Oczywiście naszą bolączką, jak każdej innej gminy jest 
spadek liczby dzieci, ale w młodszych rocznikach zauwa-
żalna jest pewna stabilizacja. W przedszkolach mamy 
prawie komplet w każdym oddziale - informuje burmistrz 
Marcin Czerniec.
Rosną za to koszty utrzymania placówek oświatowych.
- Liczymy na wsparcie administracji rządowej, bo nie mamy 
środków na zapowiadane podwyżki wynagrodzeń. Nasz 
budżet jest napięty i musimy liczyć się z kosztami, które są 
i które pojawią się po podwyżkach - mówi burmistrz.

Sezon turystyczny właściwie już się zakończył. Zespół Pałacowo - Parkowy tradycyjnie 
kończy go z kolejnym rekordem. Mimo kryzysu tak dużej ilości turystów jeszcze tu nie 
było.
- Już w październiku przekroczyliśmy liczbę osób, które odwiedziły nasz Pałac w 
ciągu całego ubiegłego roku - informuje burmistrz Marcin Czerniec - już dziś moż-
na uznać, że był to bardzo dobry sezon, a utrzymująca się tendencja wzrostowa 
świetnie rokuje na następny rok.
Dla turystyki bardzo dobry jest też okres świąteczno - noworoczny. Rekord z minionego 
roku zostanie więc z pewnością pobity z dużą nadwyżką.
- To pokazuje, że nasze działania są właściwe i należy je kontynuować - mówi Mar-
cin Czerniec.
W czasie świątecznym w Pałacu czeka na zwiedzających specjalna oferta skierowana 
do zorganizowanych grup szkolnych i przedszkolnych. 
- Zainteresowanie jest spore, więc zapraszamy wszystkich - mówi burmistrz.
Za nami jest też kolejne Nocne Zwiedzanie Pałacu, które cieszy się ogromnym zaintere-
sowaniem mieszkańców i turystów. 
Wrażeń nie brakowało, a architektura i wnętrza Pałacu odkrywane nocą okazują się fa-
scynujące i ciekawe dla wszystkich zwiedzających.

Tak dużej ilości turystów 
jeszcze tu nie było Trwają prace nad planem przyszłorocznego budżetu.

- Problem jest, jak wszędzie, z wydatkami bieżącymi, 
które w ostatnim czasie znacząco wzrosły - informuje 
burmistrz Marcin Czerniec - mówimy tu o wzroście wyna-
grodzeń, który nastąpi od nowego roku, mediach i innych 
kosztach funkcjonowania gminy. Będziemy starali się rów-
noważyć wydatki i pozyskać środki na pokrycie deficytu. Li-
czymy na dodatkową subwencję, która jeszcze nie została 
przyznana, ale ma się pojawić w 2024 roku. Konieczna jest 
jednak gruntowna reforma finansowania samorządów. Bo 
na dzień dzisiejszy wzrost kwoty wolnej od podatku czy 
planowana 30% podwyżka wynagrodzeń dla nauczycieli 
są dla nas kompletnie nierealne finansowo. Samorządy 
nie są w stanie same wygospodarować takich kwot i będą 
oczekiwały na pełne sfinansowanie podwyżek ze środ-
ków rządowych.   

Trwają prace nad planem 
przyszłorocznego budżetu

Kamieniecki Ośrodek Pomocy Społecznej realizując 
ustawę o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 
konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa w 
okresie od 01.01.2022 r. do 31.12.2022 r. wydatkował 
środki finansowe w kwocie 40 158,90 zł z tego:
- jednorazowe świadczenia w wysokości 300 zł przyzna-
no 82 osobom. Łączna kwota wyniosła 24 600 zł,
- świadczenia rodzinne przyznano 9 rodzinom. Łączna 
kwota świadczeń to 14 466,90 zł,
- dożywianie dzieci w szkole - zapewniono 4 dzieciom, 
obiady na łączną kwotę 1 092,00 zł.

Barokowe ogrody opata w Kamieńcu Ząbkowickim powoli nabierają ostatecznego 
kształtu. Teraz postępują prace pielęgnacyjne, uzupełnienia nasadzeń oraz instalowa-
nie plansz informacyjnych. Pozostaje jeszcze konieczny wyznaczony przez naturę czas, 
aby rośliny wzrosły i ukazały swoje pełne piękno. Przestrzeń wykreowana wielomie-
sięcznymi działaniami stanie się miejscem wypoczynku dla mieszkańców i turystów. 
Podlegać będzie szczególnym ograniczeniom, tak aby uchronić przed niekontrolowa-
nym użytkowaniem i zachować walory krajobrazowe. Pełne otwarcie planowane jest na 
wiosnę przyszłego roku z równoczesnym zakończeniem prac na tarasach.  

Pełne otwarcie planowane 
jest na wiosnę przyszłego roku

Na budowie Gminnego Centrum Pielęgnacyjno - Opie-
kuńczego w Doboszowicach  wszystko idzie zgodnie 
z planem. Według tego planu zakończenie prac i od-
danie obiektu na potrzeby naszych mieszkańców na-
stąpić ma w pierwszym kwartale 2024 roku. 
Będzie tu 30 miejsc dla osób wymagających całodobowej 
i profesjonalnej opieki. Od wielu lat mieszkańcy naszej 
gminy i naszego powiatu mają problemy z dostępem do 
opieki szpitalnej. Mszczą się błędne decyzje sprzed wielu 
lat, gdy zaniechano troski o publiczną bazę łóżek szpital-
nych. W ostatnich dniach dotarły do nas kolejne niepoko-
jące wiadomości w tej dziedzinie. 
- Mam nadzieję, że powstające w Doboszowicach 
Gminne Centrum Pielęgnacyjno - Opiekuńcze w pew-
nej części załagodzi ten problem - podsumowuje bur-
mistrz Marcin Czerniec. 

Z ŻYCIA GMINY

Pomoc dla uchodźców

Wszystko idzie 
zgodnie z planem

55. siedmiolatków 
rozpoczęło naukę

TURYSTYKA
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490 tysięcy złotych pozyskała gmina Kamieniec Ząbkowicki z Rządo-
wego z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na rewitalizację 
mauzoleum rodziny von der Rocke - Volmerstein w Mrokocinie. 
Do niedawna zniszczone mauzoleum było obiektem wielu artykułów 
prasowych a nawet reportaży telewizji regionalnej. Szczególną sensa-
cję budziły niezabezpieczone trumny członków rodziny.
- W latach wcześniejszych obiekt był wielokrotnie niszczony i profano-
wany, co już niedługo definitywnie zostanie zakończone - informuje 
burmistrz Marcin Czerniec - warto pamiętać, że wszystkie zabytkowe 
budowle, takie jak Pałac, kaplica przypałacowa, czy młyn w sołectwie 
Mrokocin są dziełem tej właśnie rodziny, która wybudowała je po wy-
kupieniu wsi od cystersów. Była to znacząca rodzina zanim jeszcze 
Marianna Orańska pojawiła się na terenie Kamieńca Ząbkowickiego i 
należy się jej szacunek.  
Rewitalizacja mauzoleum jest pierwszym etapem planowanych 
prac. W ramach drugiego etapu naboru środków gmina otrzymała 
też  pieniądze na remont muru okalającego teren.  

W Pałacu stanęła repli-
ka Kolumny Zwycięstwa. 
Oryginał został zniszczo-
ny po II wojnie światowej. 
Odsłonięcie monumen-
tu nastąpiło 8 maja 1872 
roku i tę właśnie datę 
uznaje się za czas ukoń-
czenia budowy Pałacu.

Kolumna Zwycięstwa od 
podstawy łącznie z figurą 
bogini liczy sobie 14 me-
trów. Jest doskonale wi-
doczna nie tylko z sal 
pałacowych, ale terenu 
przylegającego do parku 
pałacowego. 
Na szczycie kolumny zo-
stała umieszczona odlana 
z brązu, figura bogini zwy-
cięstwa Nike trzymająca w 
ręku wieniec laurowy. Pier-
wotną wersję rzeźby wyko-
nał Christian Daniel Rauch 
i była to kopia posągu, który 
znajdował się w Babelsber-
gu. Współczesną replikę 
przez prawie rok odtwa-
rzał artysta – rzeźbiarz 
Piotr Bujak.

Kilka dni później na swo-
je historyczne miejsce 
wrócił posag Herkulesa, 
figura lwa herbów dyna-
stii Orańskiej i Hohen-
zolernów z medalionami 
oraz najbardziej znaczą-
cy element, czyli zwień-
czenie Korony Królew-
skiej. Oryginalne dzieła 
sztuki zniszczono w la-
tach 50. ubiegłego wie-
ku. 
- Kolumna Zwycięstwa i 
grupa herbowa są wier-
nym odwzorowaniem tego, 
co zostało zniszczone. Są 
to symbole Pałacu a po re-
akcjach widać, że miesz-
kańcy są zainteresowani 
i akceptują odbudowę Pa-
łacu. A prace, które wyko-
nujemy przekładają się na 
zainteresowanie turystów, 
których w tym roku go-
ścimy w wyjątkowo dużej 
ilości - mówi burmistrz 
Marcin Czerniec.

Czy powrót Kolumny 
Zwycięstwa na jej dawne 
miejsce ma równie sym-
boliczny charakter jak 

Rozstrzygnięty został nabór w ramach VIII 
edycji Rządowego Programu Inwestycji 
Strategicznych. 

W gminie Kamieniec Ząbkowicki w ramach 
VIII edycji programu dofinansowanie dostały:
- remont domu pogrzebowego na cmentarzu 
komunalnym - 1 milion 785 tysięcy złotych;
- remont drogi w Byczeniu (umocnienie skar-
py, budowa oświetlenia i modernizacja na-
wierzchni - 4 miliony 840 tysięcy złotych;
- budowa drogi rowerowej oraz parkingu w 
Kamieńcu - 1 milion 615 tysięcy złotych.

Dostaną pieniądze
w ramach 
VIII edycji programu

WYDARZENIA

Figury wróciły na 
pierwotne miejsca 

150 lat temu?
- Wydaje mi się, że oba 
wydarzenia mają ze sobą 
dużo wspólnego, gdyż 
ustawienie Nike jest uko-
ronowaniem obecnego 
etapu odbudowy Pałacu. 

Przed gminą Kamieniec 
kolejny etap odbudowy 
Pałacu, który ma objąć 
rewitalizację zasadni-
czej części obiektu.
- Czekamy na decyzję pre-
zydenta w sprawie nada-
nia kompleksowi statusu 
pomnika historii i przygo-
towujemy się do kolejnych 
naborów. Na wiosnę przy-
szłego roku chcemy za-
walczyć o bardzo duże 
pieniądze - mówi Marcin 
Czerniec - został też zło-
żony wniosek na rewitali-
zację basenów wodnych, 
które znajdują się w parku 
oraz domu rządcy. Mamy 
duże szanse na to, żeby 
otrzymać środki zewnętrz-
ne. 
W ramach rewitalizacji 
planowany jest komplek-
sowy remont wszystkich 
pomieszczeń we wnętrzu 
obiektu, by przygotować 
Pałac do pełnego udostęp-
nienia turystom. 
By wykonać pozostałe 
prace potrzebne jest jesz-
cze  od 80 do 140 milio-
nów złotych. 
- Łącznie pełna rewitaliza-
cja Pałacu ma kosztować 
do 200 milionów złotych. 
Jest to proces, który trzeba 

rozpocząć, bo nawet jeżeli 
nie uda się pozyskać jed-
norazowo pełnej kwoty, to  
można wykonywać prace 
etapami. Będziemy się sta-
rali uzyskać co najmniej po 
40 milionów złotych na każ-
de piętro. Jest to w zasięgu 
naszych możliwości i chce-
my o to zawalczyć - dodaje 

burmistrz.

W Pałacu trwają też przy-
gotowania do utworzenia 
trasy turystycznej obej-
mującej podziemne tune-
le pod obiektem. 
- Dzięki uzyskanemu dofi-
nansowaniu możemy teraz 
właściwie zabezpieczyć te 
miejsca. Podziemia zawsze 
są owiane pewną dozą ta-
jemnicy a jak pokazałem 
ostatnio na portalu społecz-
nościowym, jest to wyjątko-
wy ciąg pomieszczeń, więc 
na pewno trasa turystyczna 
będzie bardzo ciekawa. Zo-
stanie ona otwarta po od-
powiednim zabezpieczeniu 
pomieszczeń. 
Być może uda się to już 
w przyszłym sezonie - in-
formuje burmistrz Marcin 
Czerniec.

Co znajdowało się kiedyś 
w pałacowych podzie-
miach?
- Niegdyś były to ciągi 
technologiczne, w których 
znajdowały się urządzenia 
zapewniające pracę syste-
mu fontann. Część z nich 
pełniła funkcję magazynów 
i spiżarni. Przeznaczenie 
niektórych pomieszczeń 
nie jest nam do końca zna-
ne. Myślę, że projektant 
z pewnością przewidział 
również kryjówki potrzebne 
w razie zagrożenia - twierdzi 
burmistrz - mając na uwa-
dze ogrom całego założenia 
uważam, że nie wszystkie 
tajemnice Pałacu zostały od-
kryte a przed nami jeszcze 
niejedna niespodzianka. 
W planach jest dokładna 
eksploracja podziemi. 
Podczas prac zostanie 
wykorzystany georadar, 
który ma pomóc w od-
nalezieniu jeszcze nieod-
krytych miejsc.

Ocalić od zapomnienia
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W gminie Kamieniec 
Ząbkowicki świętowa-
no z okazji Dożynek. 
Rozpoczęto  wedle 
tradycji Mszą św., a 
następne czekała na 
wszystkich prezentacja 
wieńców dożynkowych 
i wielogodzinny mara-
ton integracyjno-roz-
rywkowy do późnych 
godzin wieczornych. 
Gminne dożynki były 
pierwszą dużą imprezą, 
która odbyła się na świeżo 
wybudowanym kompleksie 
sportowo - rekreacyjnym 
„Kamienieckie Doły”.
- Mamy bardzo pozytyw-
ne opinie mieszkańców, 
z których wielu po raz 
pierwszy miało okazję zo-
baczyć kompleks. Byli 
pod wrażeniem rozmiaru 
przedsięwzięcia i ogromu 
założenia, które jest wo-
kół. Jeszcze trochę trzeba 
będzie poczekać na pełny 
efekt końcowy, ale już na tą 
chwilę kompleks robi wielki 
wrażenie. Służy dzieciom, 
młodzieży i naszym doro-
słym mieszkańcom - mówi 
burmistrz Marcin Czer-

Święto plonów 
w gminie Kamieniec Ząbk.

UROCZYSTOŚCI

niec.
Uczestnicy dożynek szcze-
gólnie byli zadowoleni z 
niespodzianki, czyli balo-
nu, którym mogli unieść się 
w powietrze i podziwiać z 
góry panoramę Kamieńca.
- Świadomie wcześniej nie 
podaliśmy tej informacji, 
ponieważ chcieliśmy, żeby 
to nasi mieszkańcy mogli 
przede wszystkim skorzy-
stać z atrakcji - tłumaczy 
Marcin Czerniec.
Dobrych emocji nie bra-
kowało, a Starostami te-
gorocznych Dożynek byli: 
Pani Renata Mazur i Pan 
Kazimierz Ryczko. 
-  Jestem bardzo wdzięcz-
ny każdej osobie, która 
poświęciła czas i pracę, 
by gminne dożynki 2023 
przebiegły w tak dobrej 
atmosferze - podkreślił 
szef gminy.

Żeby było sprawiedliwie 
od przyszłego roku dwie 
sztandarowe imprezy gmi-
ny zostaną podzielone 
między dolną i górną część 
Kamieńca. Wiosna Tulipa-
nów odbywać się będzie 
tradycyjnie przy Pałacu 

Marianny Orańskiej a Po-
żegnanie Lata na terenie 
Kamienieckich Dołów.
Burmistrz już planuje kolej-
ne etapy rozbudowy kom-
pleksu. Pierwszą z nich 
będzie miasteczko ruchu 
drogowego, które powsta-
nie od strony drogi powia-
towej. Gmina złożyła już 
wniosek o dofi nansowanie 
przedsięwzięcia.
- Jest to bardzo ciekawe 
przedsięwzięcie, ponieważ 
oprócz tradycyjnego mia-
steczka ruchu drogowego 
będzie zawierać również 
przestrzeń związaną z ko-
lejnictwem i bezpieczeń-
stwem na przejazdach 
kolejowych - informuje - 
będzie również przestrzeń 
ratownictwa medycznego, 
wodnego i wspinaczkowe-
go. Będzie to nowatorska i 
interesująca forma spędze-
nia czasu dla dzieci i ich ro-
dzin oraz dla grup zorgani-
zowanych.
Będzie tu również możli-
wość skorzystania z posił-
ku.
Drugą planowaną inwesty-
cją będzie budowa jeszcze 
jednego boiska ze sztucz-

ną nawierzchnią oraz kor-
tów tenisowych.
Ma też powstać droga do-
jazdowa od ulicy Krótkiej. 
Będzie tam jednocześnie 

pierwszy etap ścieżki rowe-
rowej, która ma zostać zbu-
dowana wzdłuż dawnej linii 
kolejowej Kamieniec - By-
czeń - Sosnowa - Płonica.

75 - lecie klubu GLKS Zamek
Za nami imieniny Marian-
ny Orańskiej połączone 
z 75- leciem klubu GLKS 
Zamek.  
Były występy i prezentacje 
kół gospodyń wiejskich, 
degustacje smakołyków, 
spotkania i wiele radości.  
Wystąpili: Starczowianie, 
zespół Senior Dance i Zło-
ty Liść. Obchodzono też 
tego dnia 75 - lecie klubu 
GLKS Zamek Kamieniec 
gdzie wspomniano jego hi-
storię i zasługi dla lokalnej 
społeczności.  Wieczorem 
zagrali dla wszystkich ze-
społy Future Folk oraz Beat 
Back. 

- Dziękuję organizatorom 
z Gminnym Centrum Kul-
tury  na czele i wszystkim 
zespołom, które zabawiały 
publiczność śpiewem i za-
grzewały do tańca.  - pod-
sumował burmistrz Mar-
cin Czerniec. 
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Z ŻYCIA OSP

Trwa budowa nowej świetlicy wiejskiej w sołectwie 
Ożary. Inwestycja jest realizowana dzięki dofi nanso-
waniu ze środków rządowego funduszu Polski Ład 
dla gmin po-PGR-owskich. Fundusze, która otrzymała 
gmina to prawie 5 milionów złotych.
Gotowy już jest w stanie surowym parter obiektu. Zakoń-
czenia całości prac spodziewać się można przed końcem 
bieżącego roku. Na 16-arowej działce stanie budynek 
wielofunkcyjny z biblioteką i pomieszczeniami dla Koła 
Gospodyń Wiejskich „Ożaranki”. Ogrzewany będzie eko-
logiczne przez pompę ciepła. Obok zainstalowany zosta-
nie nowy plac zabaw. Przewidziane są również miejsca 
parkingowe i ogrodzenie.
- Budynek jest zlokalizowany w centrum wsi. Będzie speł-
niał wszelkie wymogi i z pewnością zapewni odpowiednie 
warunki dla funkcjonowania organizacji i społeczności lo-
kalnej - mówi burmistrz Marcin Czerniec.
 Obiekt starej świetlicy jest już całkowicie zdekapitalizowa-
ny i nie nadaje się do użytku a jego remont był całkowicie 
nieopłacalny, bo wartość koniecznych prac przekraczała 
wartość budynku. 

W sołectwie Sosnowa odbyły się wybory. Nowym soł-
tysem został wybrany Tomasz Darmopuk. Przewod-
niczącą Rady Sołeckiej w nowej kadencji będzie Li-
dia Jagoda. W Ożarach na nową kadencję sołtysem 
została ponownie Beata Postawa, a przewodniczącą 
Rady Sołeckiej również ponownie Elżbieta Kilian. W 
Sołectwie Topola sołtysem na kolejną kadencję wybra-
ny został Antoni Gąsior.  Pan Antoni ma 84 lata i jest 
najstarszym sołtysem w gminie Kamieniec Ząbkowicki. 
W sołectwie Kamieniec Ząbkowicki I  na nową kaden-
cję wybrana została ponownie Sylwia Demidowicz, a 
przewodniczącym Rady Sołeckiej pozostaje nadal Jan 
Włoch. Sołectwie Starczów na nową kadencję został 
ponownie wybrany na sołtysa Radosław Myszogląd, 
a nowym przewodniczącym Rady Sołeckiej jest  Rafał 
Kłyniuk. W sołectwie Kamieniec Ząbkowicki II nowy-
mi gospodyniami w tej wspólnocie będą – jako sołtys 
Iwona Maćków, a jako przewodniczącą Rady Paulina 
Przybylska. W Byczeniu na kolejną kadencję został 
wybrany Tadeusz Cenarski, zaś nowym przewodni-
czącym Rady Sołeckiej został Krzysztof Łozowski.

Wybory sołtysów 
i przewodniczących rad

Za nami zebranie spra-
wozdawczo-wyborcze 
klubu sportowego Zamek 
Kamieniec Ząbkowicki.
Podsumowania dotych-
czasowej działalności tego 
sztandarowego dla naszej 
lokalnej społeczności śro-
dowiska sportowego oraz 
plany na najbliższy czas 
stanowiły główny wątek 
spotkania. Wybrano także 
nowe władze Klubu. No-
wym prezesem został Syl-
wester Kowal. Został też 
ustalony nowy skład zarzą-
du, weszli do niego: Ro-
man Sierzputowski, Pa-
weł Walczak, Albin Paw, 
Ireneusz Nowak, Mariusz 
Deryło, Andrzej Albrecht, 
Robert Burczak, Roman 
Kieniuk i  Andrzej Kaługa. 
W komisji rewizyjnej zasią-
dą Paweł Furtan, Kamil 

Odbyły się ważne dwudniowe zajęcia przygotowane 
dla druhen i druhów z Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Kamieńcu Ząbkowickim. Wartością tych szkoleń i ćwi-
czeń jest doskonalenie wiedzy i praktycznych umiejęt-
ności naszej OSP.  
Na przeprowadzenie obu bloków zajęć otrzymano dofi -
nansowanie z Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Dolnośląskiego. A były to warsztaty szkoleniowe w za-
kresie nowoczesnych technik ratowniczo-gaśniczych w 
zdarzeniach z udziałem pojazdów elektrycznych lub in-
frastruktury fotowoltaicznej, a także warsztaty dotyczące 
edukacji dla bezpieczeństwa dzieci i młodzieży z Woje-
wództwa Dolnośląskiego. 
-  Jestem przekonany, że mieszkańcy naszej gminy, mając 
tak sprawne Ochotnicze Straże Pożarne, mogą się czuć 
bezpieczni. Będziemy jako samorząd nadal wspierać to 
zaangażowanie - podsumował obecny za zajęciach 
burmistrz. 

Odbyło się również ze-
branie sprawozdawcze 
Koła PZW Kamieniec 
Ząbkowicki. Środowisko 
wędkarskie podsumowa-
ło roczną pracę zarządu i 
debatowało o planach na 
kolejny rok. 
Burmistrz Marcin Czerniec 
uczestnicząc w spotkaniu 
wraz z wiceprzewodniczą-
cym Rady Miejskiej Tade-
uszem Cenarskim, omówił 
zapowiedzianą przez admi-
nistrację rządową perspek-
tywę przygotowań do ocze-
kiwanej w gminie budowy 
zbiornika Kamieniec Ząb-
kowicki. Innym tematem 
były kwestie zagospodaro-

PODSUMOWANIA

Nowe władze 
klubu sportowego

Sienkiewicz, Sylwester 
Słomka. Tytuł Honoro-
wego Prezesa działacze 
przyznali dotychczasowe-
mu prezesowi Ryszardowi 
Bierutowi, w imieniu które-
go wyróżnienie odebrał syn 
Wojciech Bierut. 
Burmistrz Marcin Czerniec 
wraz z wiceprzewodniczą-
cą Rady Miejskiej Sylwią 

Demidowicz oraz radnym 
Janem Włochem zapewnili, 
że samorząd nadal będzie 
wspierać działania klubu 
na niwie sportowej i życzyli 
sukcesów w kolejnych roz-
grywkach. Burmistrz wrę-
czył także samorządowe 
stypendia dla zawodników 
z najlepszymi wynikami 
sportowymi. 

Debatowano o planach 
na kolejny rok

wania akwenów dawnych 
„Bartnik” i planów budowy 
zbiornika „Bartniki” poprzez 
wydobycie pozostałych 
złóż piasku i żwiru. Celem 
jest przywrócenie na tym 
terenie prawidłowej gospo-
darki wodnej i zwiększenia 
możliwości retencyjnych 
tego terenu

- Cieszę się, że dotych-
czasowe relacje pomię-
dzy samorządem gminy 
Kamieniec Ząbkowicki 
a kamienieckim Kołem 
PZW oraz omawiane pla-
ny na przyszłość dają im-
puls do dalszej owocnej 
współpracy - podsumo-
wał burmistrz. 

W gminie świętowano 105. rocznicę odzyska-
nia niepodległości. Msza św. za Ojczyznę od-
prawiona w kościele parafi alnym, ceremonia 
na Skwerze Pary Prezydenckiej Lecha i Marii 
Kaczyńskich oraz uroczystości w Byczeniu 
były zwieńczeniem obchodów Narodowego 
Święta Niepodległości. 
- W imieniu samorządu gminy Kamieniec Ząb-
kowicki dziękuję tym, którzy włączyli się w 
uczczenie Narodowego Święta Niepodległo-
ści. Dziękuję, że chcemy być w takich szcze-
gólnych chwilach wspólnotą - podkreślił bur-
mistrz Marcin Czerniec. 

Świętowano 105. rocznicę 
odzyskania niepodległości

SOŁECKIE SPRAWY

Trwa budowa świetlicy

Dla druhen i druhów z OSP
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W siedzibie Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicz-
nej „Invest-Park” odbyło się spotkanie podsumowujące 
realizację zadań infrastrukturalnych w ostatnich czte-
rech latach na terenie subregionie wałbrzyskim. Obecni 
byli licznie przedstawiciele gmin, którzy chcą podejmo-
wać nowe zadania, na które czekają mieszkańcy. 
Mowa była między innymi o inwestycjach, które już zostały 
zrealizowane lub wdrożone w tych czterech latach, jakie 
mamy za sobą, ale też o projektach zaplanowanych na 
kolejne lata. Istotne jest to, iż zadania te mają zabezpie-
czone finansowanie.  
W odniesieniu do gminy Kamieniec Ząbkowicki naj-
ważniejszym przedsięwzięciem, które jest już zapla-
nowane to wielki zbiornik retencyjny i elektrownią 
wodną. Po wielu latach budowa tej instalacji jest nie tylko 
deklarowana, ale dokładnie przewidziana w planach inwe-
stycyjnych i finansowych państwa.  
Ogłoszono wyniki naboru w ramach 6. edycji Rządowego 
Programu Inwestycji Strategicznych dla samorządów po-P-
GR-owskich. 2 miliony złotych otrzymała gmina Kamieniec 
Ząbkowicki na kompleksową modernizację wszystkich 
placów zabaw dla dzieci i młodzieży w 14 sołectwach gmi-
ny. W najbliższych miesiącach wszystkie już działające 
obiekty zyskają na bezpieczeństwie dzieci i jakości urzą-
dzeń służących rekreacji na świeżym powietrzu.

Koło Gospodyń Wiejskich w Doboszowicach obchodziło swoje pierwsze urodziny. Z tej 
okazji musiał być tort, toast i towarzystwo pełne entuzjazmu do społecznej aktywności. Spo-
tkanie odbyło się w stylu lat 80., więc było sentymentalnie i na wesoło. 
Burmistrz Marcin Czerniec  pogratulował Paniom dobrej inicjatywy i determinacji w działaniu 
na rzecz Doboszowic, ale też całej naszej lokalnej wspólnoty w Gminie Kamieniec Ząbkowic-
ki. Aby doboszowickie KGW nadal emanowało pomysłami i energią.

Laptopy trafiły do rąk uczennic i uczniów trzech klas czwartych szkół podstawo-
wych gminy Kamieniec Ząbkowicki. Burmistrz Marcin Czerniec wraz z przewodni-
czącą Rady Miejskiej Bernadetą Chodasewicz i w obecności nauczycieli wręczał je 
czwartoklasistom.
 - Wdrożony w tym roku rządowy program oznacza, że edukacja wchodzi na poziom 
cyfrowy. Można przypuszczać, że nauka stanie się dla dzieci atrakcyjniejsza, ale też po-
przez komputery i internet wiedza stanie się bliższa - potwierdza burmistrz.  
Życzmy naszym czwartoklasistom, by dobrze korzystali z otrzymanych urządzeń, ale 
też, aby nie zapominali, że wiedzę i umiejętności zdobywa się poprzez żywe kontakty i 
codzienną aktywność. 

SPOTKANIA

Dzień Edukacji Narodowej obchodzono w obu szko-
łach kamienieckiej gminy. To ważne, aby doceniać i 
dziękować pracę pedagogów. To jedna z najtrudniej-
szych misji, a zarazem najpiękniejszych. 
W Szkole Podstawowej nr 1 oraz w Szkole Podstawowej 
nr 2 odbyły się z okazji nauczycielskiego święta radosne 
akademie z występami dzieci i młodzieży. W imieniu sa-
morządu życzymy Paniom i Panom Nauczycielom za-
dowolenia z pracy i osobistej pomyślności. Samorząd 
gminy Kamieniec Ząbkowicki pozostaje dla środowi-
ska oświaty niezmiennie otwarty.

Z myślą o bezpieczeństwie 
i mieszkańcach 

Z okazji Dnia Edukacji

Pierwsze urodziny 
KGW w Doboszowicach 

DOBRE WIEŚCI

Laptopy trafiły do czwartoklasistów


